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"Slza v oku, v srdci
žiaľ, čo drahé nám bo−
lo, osud vzal. Odišiel
si nám všetkým, ktorí
Ťa radi mali. Odišiel si
bez toho, aby nám
Tvoje ústa zbohom
dali. Len ten, kto nie−

koho navždy stratí, vie, čo je bolesť a
žiaľ. Tá rana v srdci stále bolí a zabud−
núť nedovolí."

So smútkom v srdci sme si 7.5.2010
pripomenuli 1.výročie, kedy nás navždy

opustil náš drahý otec 
JÁN VLKOLENSKÝ z Bátorovej. 

S láskou spomínajú synovia 
Ján a Norbert s rodinami.

29.4. Jozef Török, nar. v r. 1945 z Neni−
niec, 30.4. Dušan Kováč, nar. v r. 1954 z
M. Krtíša, Mária Johnová, nar. v r. 1929 z
V. Krtíša, 1.5. Štefan Martuš, nar. v r. 1936
zo S. Ďarmôt, Peter Gazdík, nar. v r. 1958
z V. Krtíša, 2.5. Alena Slaninková, nar. v r.
1942 z Pôtra − Žihľavy, Jozef Černík, nar.
v r. 1928 z M. Stracín, Sándor Dräxler, nar.
v r. 1922 z Kováčoviec − Peťova, Ján Lac−
ko, nar. v r.1927 z M. Kameňa, 4.5. Ladi−
slav Lupa, nar. v r. 1938 zo Zombora, Teré−
zia Feranecová, nar. v r. 1930 z V. Krtíša

OSUD SFÚKOL 
SVIEČKU ICH ŽITIA

SPOMIENKA

Dňa 15.5.2010 uplynie
osem rokov od smrti
nášho otca a starého
otca 

JURAJA MÁZORA. 
S úctou a láskou 

spomínajú: syn Juraj
s manželkou, 

vnučky Karin a Sylvia s rodinami.

SPOMIENKA

"Ako ticho žila, tak
tíško odišla. Skromná
v živote, ale veľká
v láske a dobrote."

Rok plný smútku
uplynie 12.mája 2010,

kedy nás navždy
opustila naša 

najdrahšia mama a stará mama pani 
MÁRIA ANDREJKOVÁ z Veľkého Krtíša,

vo veku 74 rokov. 
S láskou a úctou na ňu spomínajú: 
dcéra Marika a syn Michal, vnúčatá 

Martina s rodinou a Maroš s rodinou. 
Všetci, ktorí ste ju poznali − priatelia,

známi a ostatná rodina, 
venujte jej tichú spomienku.

SPOMIENKA

"Dobrý človek nikdy
neumiera v srdciach
tých, ktorí ho milovali.
Či možno zabudnúť,
keď srdce bolí, keď
vieme, že Ťa nikto ne−
nahradí? Len ten, kto
stratil toho, koho mal

rád, vie, čo je bolesť a žiaľ."
So smútkom v srdci budeme spomínať

na nášho milovaného manžela, 
ocka a starkého 

ALEXANDRA BÁNA z V. Krtíša 
od úmrtia, ktorého uplynú 15.5. dva roky.

Spomienku na spolu prežité chvíle 
si navždy zachováme. 

Smútiaca rodina. 

SPOMIENKA

"Dobrý človek nikdy
neumiera v srdciach
tých, ktorí ho milovali.
Či možno zabudnúť,
keď srdce bolí, keď
vieme, že Ťa nikto ne−
nahradí? Len ten, kto
stratil toho, koho mal

rád, vie, čo je bolesť a žiaľ."
Dňa 5.5. 2010 sme si pripomenuli 

40 rokov od úmrtia nášho drahého otca
JOZEFA KORIMČÁKA zo Želoviec. 

S úctou a láskou sme si na nášho dra−
hého otca spomenuli aj 10. marca 2010,
v deň jeho nedožitých stých narodenín. 

S láskou a úctou na neho spomína
6 dcér, syn, vnúčatá, pravnúčatá 

a ostatná rodina. 

SPOMIENKA

"Jediné srdce na sve−
te sme milovali, ktoré
dokázalo nás milovať.
Aj keby láskou vzbu−
diť sme ho chceli, ne−
ozve sa viackrát. Odi−
šlo, zmĺklo, išlo spať."

Ťažký rok uplynul
3.5.2010, odvtedy ako nás náhle tragic−
ky navždy opustil náš drahý 
VLADIMÍR MEĽNIČUK z Veľkého Lomu,

vo veku 45 rokov. 
"A keby aj slnko zhaslo a hviezdy 

prestali svietiť, jedno je isté. Ty navždy
ostaneš pre nás tým najdrahším, a to,

čo bolo medzi nami, bude večné." 
S láskou a úctou spomínajú: manželka,

deti, príbuzní, kolegovia a známi.

SPOMIENKA

“Čas plynie, smútok
zostáva, tá strata v
srdci bolieť neprestá−
va. S tichou spo−
mienkou k Tvojmu
hrobu chodíme, pri
plamienku sviečky si
na Teba spomíname.

Už len kytičku z lásky Ti môžeme na
hrob dať a na všetko spomínať.” 
Dňa 15. mája  2010 uplynie rok, kedy
nás opustila naša milovaná maminka a
starká MÁRIA TURANOVÁ z V. Krtíša. 

S láskou spomína smútiaca rodina. 

SPOMIENKA

Desiateho mája 
uplynie 20 rokov, kedy
nás navždy opustila 
naša drahá maminka 

a starká 
BOŽENKA ZEMČÁKOVÁ. 
A v januári tohto roku
sme si pripomenuli

12.výročie, kedy sme sa
navždy rozlúčili  

s naším drahým otcom
a starým otcom 

ŠTEFANOM ZEMČÁKOM. 
Kto ste ich poznali, 

venujte im s nami tichú
spomienku. 

Spomínajú dcéra Soňa,
vnučky Katka a Beatka,

synovia Štefan a Igor 
s rodinami.

S hlbokým smútkom
oznamujeme všetkým
známym, priateľom a
príbuzným, že nás vo
veku nedožitých 82
rokov navždy opustil
náš manžel, otec 

a starý otec 
JOZEF ČERNÍK 

z Malých Stracín. 
Česť jeho pamiatke! 

Spomínajú: manželka, dcéra Eva 
s rodinou a syn Milan s rodinou. 

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

10.5. Helena Štangová, Darina Sýkorová,
11.5. Zoltán Zázrivec, 14.5. Elena Kovalí−
ková

POZDVIHNIME ČAŠE 
NA ICH ZDRAVIE

29.4. Boris z Bátorovej, 3.5. Ákos z Neni−
niec, Viktória z V. Krtíša

NARODILI SA

Vás srdečne pozýva na 
divadelné predstavenie 

Č ER T I C EČ ER T I C E
v podaní hercov Divadla J. G. Tajovského vo Zvolene.

Divadelné predstavenie sa uskutoční pri príležitosti
Dňa matiek 13. mája 2010 (štvrtok) o 17.00 hod. 

v Kultúrnom dome vo Veľkom Krtíši.

Sú ľudia, ktorí pre nás v živote znamenajú
viac ako ostatní. O to ťažšie je naučiť sa

žiť bez nich. 

SPOMIENKA

Okresné predstavenstvo Ľudovej Strany − HZDS  vo Veľkom Krtíši
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l Prečo vláda nevyčlenila financie
aj pre Priemyselný park v Malom
Krtíši?  
Ľ.Jahnátek: " Priemyselný park v
M. Krtíši má rozlohu 200 000 m2
a zatiaľ nie je plne obsadený. In−
fraštruktúra k tomuto parku je
pripravená a zatiaľ čakáme na
investorov, ktorí by prejavili zá−
ujem rozširovať svoje aktivity v
tomto parku. Formy pomoci mô−
žu byť dvojaké − priama investič−
ná pomoc pre investora, ktorý
príde a zabezpečí zamestnanosť
v regióne a potom správcovi
parku, ak bude treba, pomoc pri
rozšírení parku. Zatiaľ takáto po−
žiadavka z regiónu neprišla." 

l Prečo v našom, na poľnohos−
podárstvo zameranom okrese, ne−
bol konkrétnou finančnou pomocou
podporený žiaden projekt z tejto
oblasti? 
Ľ. Jahnátek: "Je to skôr otázka
regiónu, či predloží vláde nejaké
námety z poľnohospodárskej
oblasti. My dávame dôraz na po−
žiadavky z regiónu, a ak na poľ−
nohospodárstvo neprišli požia−
davky z regiónu, tak sa v pod−
state tento problém neriešil." 

l Už niekoľko rokov sa obec O−
pava snaží o vybudovanie veternej
elektrárne a teraz po 8 rokoch prá−

ce sa rozhodol rakúsky investor
práce pozastaviť aj preto, že nie je
dostatočná podpora štátu na roz−
voj tohto druhu obnoviteľnej ener−
gie. Uvažuje vláda, že by podporo−
vala aj veternú energiu? 
Ľ. Jahnátek: "Slovensko má ove−
ľa lepší potenciál obnoviteľných
zdrojov ako sú veterné energie.
Veterné elektrárne sú najnesta−
bilnejší zdroj pre prenosovú a
distribučnú sústavu. Ich výkon−
nosť je zhruba 28 % v celoroč−
nom horizonte. My máme veľmi
limitované zdroje na obnoviteľ−
né zdroje energie a hlavne na
nestabilné. Ak si mám vybrať
napr. medzi  biomasou, kde je e−
nergetický potenciál 147 PJ a
veternými elektrárňami, ktoré
majú len 5 PJ, uprednostňujem
obnoviteľné zdroje z biomasy.

Podobne aj slnečná energia má
23 PJ, hydropotenciál 17 PJ. To−
to sú naše priority a veterné e−
lektrárne musia čakať, pokiaľ sa
nenaplnia kvóty iných zdrojov
obnoviteľných zdrojov energie.
Pre Slovensko je najvýhodnej−
ším zdroj biomasa. Zamestnáva−
me poľnohospodárov, keď spo−
trebúvame veľké množstvo ku−
kurice, pšenice, drevotriesky
pre tieto zdroje. Veterné elek−
trárne nám robia zlotu, veď už aj
samotné Rakúsko prijalo zákon,
kde nepriamo zastavilo výstav−
bu veterných elektrární. Podob−
ne je na tom aj Nemecko, kde už
majú problémy a   Slovensko sa
chce týchto chýb vyvarovať." 

l Na rokovaní vlády sa hovorilo aj
o možnosti predĺženia doťažby uh−

lia na Bani Dolina, a.s, V.Krtíš. V a−
kom štádiu je táto možnosť? 
Minister Ľ.Jahnátek: "Technické
podklady, ktoré máme z Bane
Dolina, nám ukazujú, že by sme
tu mohli ťažobné povolenie zno−
vu predĺžiť. Objavili sa tu ložis−
ká, ktoré sú veľmi kvalitné. Nie
sú objemovo náročné a vedeli
by na 2−3 roky zamestnať pri−
bližne 200 baníkov. Toto uhlie
by sa mohlo použiť aj pre oby−
vateľstvo. Vzhľadom na to, že je
v regióne veľká nezamestnanosť
aj 2−3 roky pre 200 baníkov je
veľká pomoc pre tento región.
Predpokladáme teda, že by sa tu
mohlo ťažiť až do roku 2015. Ko−
nečné rozhodnutie by malo byť
známe do konca roka 2011." 

MINISTER JAHNÁTEK OTVORIL KOTOLŇU
A DAL NÁDEJ BANÍKOM

O výjazdovom zasadnutí Vlády SR 21.apríla sme vás už v Pokroku informovali. V ten deň sa minister hospodárstva Ľubomír Jahnátek zúčastnil
otvorenia novej kotolne na bioplyn na Hviezdoslavovej ulici vo V.Krtíši, čo sme spoločne s ďalšími novinármi využili na položenie niekoľkých
otázok týkajúcich sa ďalšieho hospodárskeho rozvoja okresu Veľký Krtíš. Tu sú jeho odpovede: 

O novej etape v zásobovaní obyvateľov V. Krtíša teplom pomocou kotla na biomasu hovorí ministrovi Ľ. Jahnátkovi predstaviteľ INTECH−
u Bratislava Ing. Zbigniev Kocur (prvý sprava). Za nimi počúva predseda predstavenstva STEFE Sk Ing. Miroslav Obšivaný. Na fotogra−
fii sú vedľa ministra sprava aj: predseda BBSK Vladimír Maňka, predseda OR SMER−SD Ľubomír Haško, poslanec NR SR T.Lebocký, pred−
nosta MsÚ V. Krtíš Ing. Roman Wagner. 

Keďže Baňa Dolina dlhé roky
bola a ešte aj je strategickým pod−
nikom okresu,  niekoľko dní po mi−
nistrovej návšteve sme sa ju opäť
rozhodli navštíviť, aby sme sa od jej
vedenia dozvedeli, aký je aktuálny

stav na bani, a ako vnímajú po−
vzbudivé slová o doťažbe uhlia z
úst ministra hospodárstva.     Spý−
tali sme sa na to niekoľkých baní−
kov končiacich rannú zmenu i ge−
nerálneho riaditeľa Bane Dolina,

a.s., Ing. Andreja Šterbinského,
ktorý je teraz aj generálnym riadite−
ľom Bane Čáry na Záhorí, ale aj ria−
diteľa ÚPSVaR RSDr. R.Boroša. 

(Pokračovanie na str.4)

BAŇU ZREJME EŠTE DLHO NIKTO NENAHRADÍ 
Podľa najnovších informácií z Okresného úradu práce, sociálnych vecí a rodiny vo V. Krtíši, miera neza−

mestnanosti v našom okrese teraz dosiahla 25,02 %. V absolútnych číslach to je 5 661 nezamestnaných,
z ktorých je 1 999 iba so základným alebo nedokončeným základným vzdelaním a 2 228 nezamestnaných
má stredné vzdelanie bez maturity. Spolu je to až  74,7 % nezamestnaných, pre ktorých je najvhodnejšou
práca v robotníckych profesiách.



(Dokončenie zo str.3) 

Ing.  A. Šterbinský: " Budeme radi,
ak sa táto informácia potvrdí. Dú−
fame, že ešte sa dostaneme do
ďalších častí bane, kde budeme
mať čo ťažiť aj po roku 2012. Uh−
lie dodávame do elektrárne v No−
vákoch a veríme, že ho tam bu−
deme môcť umiestniť aj po roku
2012. Najmä kvôli vysokému ob−
sahu síry v našom uhlí s preda−
jom pre drobných odberateľov
nepočítame. Predpokladáme roč−
nú ťažbu na úrovní 150 tis. ton a
viac pri zamestnanosti približne
200 baníkov. Aj kvôli kríze naši
zamestnanci sú stabilizovaní a
snahy odísť na iné miesto sme
nezaznamenali. Aj platy, vzhľa−
dom na náš región, sú vcelku
prijateľné. Ku koncu minulého
roka bol na bani priemerný plat
770 eur. Ešte sme neuzavreli ko−
lektívnu zmluvu na tento rok, ale
predpokladáme, že sa platy zno−
vu mierne zvýšia." 

Pozitívnej informácii o predĺžení
ťažby sa potešili aj samotní baníci. 
Ľubomír Drieňovský: "Je to dobré,

len keby sa predĺžilo aj na viac
ako 2−3 roky. Ja robím na bani už
24 rokov, som už zvyknutý na to−
to zamestnanie. Ťažko je odísť
niekam do sveta  a ešte by som
niekoľko rokov potiahol."
Jozef Gondáš (11 rokov na bani):

“Dobre, že sa o predĺžení dozve−
dáme tak skoro. Je to zložité žiť

v strese počas rozhodovania, či
tu ešte budeme robiť, alebo už
skončíme." 
Miroslav Kulich : "Očakávame s
napätím, či sa podarí znovu pre−
dĺžiť ťažbu a človeka to poteší,
keď sa dozvie, že sa bude ešte
ťažiť. Aj vzhľadom na vysokú ne−
zamestnanosť v regióne. Ja pra−
cujem na bani od mája 1976.  Vy−

učil som sa pre baníctvo a keďže
remeslo má zlaté dno, ako sa ho−
vorí, priviedlo ma až ku koncu
mojej pracovnej púte. V tomto
roku odchádzam do dôchodku." 
Pavol Delič: "Ja som baník z uli−
ce, ako sa hovorí. Nevyučil som
sa baníctvu, ale som tu už 13 ro−
kov a každé predĺženie ťažby po−
teší. Sme radi, že sa to znovu po−
darilo." 

Aj keď to už nie je to, čo kedysi,
keď na bani pracovalo viac ako 2
000 zamestnancov, udržať aj 200

pracovných miest na niekoľko ro−
kov, je pre náš región potešujúca
informácia. Najmä. Keď za ne nie je
adekvátna náhrada. 

−P.GAŠPAROVIČ−
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Pred bránami školy ho privítal riaditeľ
Mgr. Pavel Černík, ktorý ministra najprv
pozval   do riaditeľne, kde ho pri šálke
kávy oboznámil s radosťami i starosťa−
mi jeho školy. J.Počiatek sa neskôr v
spoločenskej miestnosti školy stretol aj
s jej študentami, ktorí mu v diskusii po−
ložili viacero zajímavých otázok, týkajú−
cich sa napríklad podpory malého a
stredného podnikania v budúcnosti, za−
ujímal ich však aj stav vysokého škol−
stva u nás a uplatnenie sa v zamestna−
ní po vysokoškolskom štúdiu. S J.Po−
čiatkom žiaci diskutovali aj o, podľa
nich, “prehnanej podpore štátu pre tých,
ktorým sa nechce pracovať”. Odpovede
ministra však gymnazistov viackrát ne−
uspokojili, čo mu dali najavo tým, že sa
mu snažili oponovať. Potešiteľné však
je, že sa v diskusii skloňovala informá−
cia o tom, že sa budova gymnázia do−
čká rekonštrukcie, ktorú akútne potrebu−
je.               −MARIAN SEDLAČKO−

Minister financií Počiatek sa 
pozhováral s gymnazistami
PRVÉ KROKY MINISTRA FINANCIÍ SR JÁNA POČIATKA POČAS 

VÝJAZDOVÉHO ZASADNUTIA VLÁDY V NAŠOM OKRESE 
SMEROVALI DO GYMNÁZIA A.H.ŠKULTÉTYHO VO V.KRTÍŠI. 

Na pôde Strednej odbornej školy vo V. Krtíši privítal jej riaditeľ
Mgr. JOZEF CUPER (piaty zľava) ministra obrany SR  JAROSLAVA
BAŠKU (štvrtý zľava), ktorý študentov tunajšej školy poinformoval
na besede o možnostiach štúdia a uplatnení sa v profesionálnej ar−
máde SR a ozbrojených silách SR.                       −E.DEBNÁROVÁ−

J.Baška “verboval” žiakov 
do profesionálnej armády

BAŇU ZREJME EŠTE DLHO NIKTO NENAHRADÍ 

Riaditeľ ÚPSVaR vo V. Krtíši
RSDr. Rudolf Boroš:

"Do určitej miery je alternatívou
priemyselný park v M. Krtíši,
kde je momentálne zamestna−
ných viac ako 500 pracujúcich,
Žiaľ žiaden investor, ktorý by v
blízkej dobe ponúkol väčší po−
čet pracovných miest v našom
regióne, sa nečrtá."

Ing. A. Šterbinský, generálny 
riaditeľ Bane Dolina a Bane Čáry

Jozef Gondáš

Pavol Delič

Miroslav Kulich

Ministra financií Jána Počiatka
privítal riaditeľ Mgr.Pavel Černík
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K výmene riaditeľa viedla, pravde−
podobne, aj zhoršená ekonomická
situácia, personálne problémy i de−
klarovaný predaj prebytočného a za−
staralého majetku nemocnice.
MUDr. O. Kollár: "Nevidím dôvod
na predaj kotolne, pozemku v zá−
hrade, či garáží. Predaje majetku
sú pozastavené a pri niektorých z
nich boli podané podnety na úrad
boja proti korupcii. Úlohou novo−
zloženej správnej rady,  po jej ná−
stupe do funkcie po 1.3.2010 je,
aby vo veľkokrtíšskej nemocnici
bola zdravotná starostlivosť o pa−
cientov na adekvátnej úrovni. O
to sa snažíme a problematickú si−
tuáciu, ktorá tu bola pred 1.3., kto
bol, a či je oprávneným rozhodo−
vať o nemocnici, nech riešia kom−
petentné orgány." 
Podľa našich informácii, však novo

vymenovaný riaditeľ si asi po 2 týž−
dňoch zobral 24 hodinovú lehotu na
rozmyslenie, či zostane naďalej vo
funkcii. Po rokovaní správnej rady
nám jej predseda MUDr. O. Kollár
povedal: "MUDr. M. Považan ostá−
va  riaditeľom a nemocnica po−
kračuje vo svojej činnosti tak, aby
zabezpečila optimálnu starostli−
vosť pre pacientov."  

Nemocnica je stále neziskovou or−
ganizáciou, kde je väčšinovým maji−
teľom Slovenská republika zastúpe−
ná Ministerstvom zdravotníctva SR.
Aj preto v novej správnej rade, ktorá
má teraz 7 členov,  sú 4 zástupcovia
nominovaní štátom − MUDr. Ondrej
Kollár, MUDr. Marianna Salmášová,
Mgr. Janka Strašková a Eva Pavčo−
vá. Troch členov správnej rady no−
minoval druhý zakladajúci člen n.o.−
zamestnávateľ, ktorý za členov
správnej rady navrhol MUDr. Marti−
na Vachulu, MUDr. Vladimíra Luká−
ča a MUDr. Norberta Kučerku. 

−red−

NOVÝ RIADITEĽ NEMOCNICE POKRAČUJE

Richard Raši nám po ná−
všteve  nemocnice poskytol
krátky rozhovor: 

l Navštívili ste nemocnicu,
prešli jednotlivé oddelenia,
stretli sa so zamestnancami.
Môžete zhodnotiť,  v akom
stave je veľkokrtíšska ne−
mocnica? 
R. Raši : "Prešiel som iba
niekoľko oddelení a bolo
to veľmi rýchle. Ale zá−
kladným poznatkom, je že
táto nemocnica bude fun−
govať a nebude sa zatvá−
rať. Je to veľmi dôležité,
pretože tu boli veľké tur−
bulencie v zmene manaž−
mentov a boli tu pokusy o
odpredaj majetku. Viete,
že boli kauzy − “100 euro−
vá,” a aj po účinnosti no−
vého zákona tu bola ten−
dencia predať majetok. To
sa nám, našťastie,  podari−
lo zastaviť. Je tu nové ve−
denie, nový riaditeľ. Reči,
ktoré sa šírili, že sa ne−
mocnica bude zatvárať,
nie sú pravdivé. Nemocni−
ca má fungovať, vedenie
nemocnice si určí, čo je
optimálny druh starostli−
vosti, ktorý sa v tejto ne−
mocnici bude poskytovať.” 

l Čo hovoríte na
to, že v novej
správnej rade je aj bývalý riadi−
teľ, ktorý stál za 100 eurovým
predajom? 
R. Raši : "Pokiaľ viem, tak je
nominantom zakladajúcich
členov. Štát má v správnej ra−
de väčšinu a vie si  nomino−
vať ľudí, ktorí sú rozhodujú−
cim článkom, ktorý môže me−
niť aj riaditeľa, čo je podstat−
né pre fungovanie nemocni−
ce. Je podstatné, že konanie
neziskovky vie ovládať ten,
kto vložil majoritný majetok,
teda štát. Netreba sa pozerať
dozadu, a keďže správna ra−
da funguje dobre a má ten is−
tý cieľ, je garanciou, že ne−
mocnica bude fungovať dob−
re a bude sa rozvíjať." 

l Môžete nám povedať, v a−
kom štádiu je prípad šetrenia
netransparentného predaja ne−
mocnice? 
R. Raši: "Pokiaľ viem, tak je
už skončené a prípad má ú−
rad pre korupciu. Až teraz,
ako začala pracovať nová
správna rada, začíname tušiť,
čo sa v nemocnici deje. Bol tu
naozaj patový stav, keď ten,
kto pri vzniku neziskovky do

nej vložil viac ako 90 %, vôbec
nevedel, čo sa deje s majetkom.
Nevedel, čo sa deje s prevádz−
kovými činnosťami, budovami a
s obslužnými činnosťami. O ne−
mocnici nemali žiadne informá−
cie. Nové vedenie musí urobiť
audit, musí sa pozrieť do ekono−
miky, platnosti zmlúv, do ich vý−
hodnosti a všetko prehodnotiť.
Sú to prvé dni po rokoch, keď
štát vie, čo sa tu deje." 

l V nemocnici boli aj personálne
problémy, hlavne na chirurgickom
oddelení. Podnikne štát nejaké
kroky, aby nemocnici pomohol aj v
tomto smere? 
R. Raši: "Je to vec vedenia, kto−
ré si musí ľudí nájsť a musí si
určiť, v akom objeme, a v akej
štruktúre diagnóz chce chirur−
giu prevádzkovať. Nie je zmys−
lom, aby každá nemocnica robi−
la aj tie najkomplikovanejšie o−
perácie a preto tu musí byť aj
spolupráca s okolitými nemoc−
nicami. Nemocnice by sa mali
dohodnúť  v rámci regiónu. Mi−
nisterstvo zdravotníctva vie ne−
mocnici pomôcť tak, že Vše−
obecná zdravotná poisťovňa,
ktorá je štátna, ju "neutopí".

Približne 8 mesiacov vydržal vo funkcii riaditeľa Všeobecnej nemocnice s poliklinikou , n.o., vo V. Krtíši Ing. Mar−
tin Naništa. Ako nám potvrdil predseda správnej rady MUDr. Ondrej Kollár, Ing. M. Naništu odvolala správna ra−
da ku 14.4. tohto roku. Na jeho miesto nominovala MUDr. Milana Považana, gynekológa z okresu Zvolen. 

Aj v nemocnici došlo po ministerskej návšteve k vážnym zmenám: 

Ministra R. Rašiho pri návšteve nemocnice
sprevádzal poslanec VÚC BBSK 

MUDr. Ondrej Kollár. 

Na pôde nemocnice vzácneho hosťa privítali zľava Mgr. Jozef Noz−
drovický, nový riaditeľ MUDr. Milan Považan a MUDr. Tibor Kalmár. 

Ďalšia oblasť, ktorá bola v ostatnom čase v centre záujmu nielen novinárov, ale  hlav−
ne pacientov z okresu Veľký Krtíš, je zdravotníctvo, konkrétne stav vo Všeobecnej ne−
mocnici  s poliklinikou, n.o., Veľký Krtíš. Po výjazdovom zasadnutí vlády ju navštívil
aj minister zdravotníctva Richard Raši v doprovode MUDr.Ondreja Kollára, nového
predsedu správnej rady nemocnice a poslanca VÚC BBSK. 

NEMOCNICA MÁ ZASE NOVÉHO RIADITEĽA



DOBRÝ KAMARÁT, 
OBETAVÝ, ĽUDSKÝ...

BOL TO  ČLOVEK
Hovoria o dlhoročnom  spolupra−

covníkovi  a kamarátovi baníci, ktorí
ho poznali 10, 15 i viac rokov. 
František Fekete: "Bol to môj veľmi
dobrý kamarát. Nielen v práci, ale
aj v osobnom živote. Poznali sme
sa 30 rokov. Je mi veľmi ľúto, že
sa toto prihodilo. Čo sa tam dolu
vlastne stalo, nám už nikto nepo−
vie. To vie iba on."
Miroslav Kulich: "Veľmi ma mrzí, čo
sa stalo. Ak chlapa stretávate kaž−
dý deň a potom ho odrazu niet. Je
to ťažké a nedá sa to vrátiť. Ťažko
povedať , čo sa vlastne stalo. Pre−
to sú tu  vyšetrovatelia, aby to
zistili. Zatiaľ sú to všetko iba do−
hady."  
"Bol zodpovedný a mal rád prácu,
nie iba na bani,” hovorí o svojom
nebohom manželovi Ľubica Gazdí−
ková. "Aj doma stále niečo robil.
Opravoval dom, pracoval v záhra−
de, a  keď za ním niekto prišiel, či
by mu nešiel pomôcť, neodmietol.
Prácu mal ako koníčka. Nedbal či
je piatok a či sviatok. Aj posledné
Vianoce bol v robote. Miloval rôz−
ne mechanizmy už od detstva.
Hlavne autá. Vedel všetko opraviť
a za čas aj závodne pretekal. Veď
aj začal robiť šoféra na okresnom
úrade, ale po narodení syna odi−
šiel robiť do bane, kde pracoval
až do teraz. Vo sviatočnú sobotu
mal rannú, 12−hodinovú zmenu.
Odišiel  ráno na šiestu  a večer sa
mal okolo 18.00 vrátiť."
Žiaľ, už sa nevráti. Ako sa nám po−

darilo zistiť, Peter nebol od začiatku
zmeny v podzemí, ale mal prácu na
povrchu. Niečo bol upraviť na ná−
kladnom automobile. Do bane vošiel
o 15.12. hod, ako je to zaznamena−
né aj na bezpečnostnej kamere. O
jeho úlohe na pracovisku  v podzemí
hovorí generálny riaditeľ Ing. Andrej
Šterbinský: 
"Peter mal za úlohu skontrolovať

čerpadlá vody, či správne pracujú
a mal odčerpať vodu. Na konci
zmeny na inšpekčnej službe zisti−
li, že  pracovník, ktorý má na sta−
rosti čerpanie vody nevyfáral. Mal
vyfárať približne o17. −  17.30, ale
keďže mal opraviť ešte aj nejaké
čerpadlo, začali ho hľadať asi o
17.45 jeho kolegovia z rannej, aj tí
čo prišli na popoludňajšiu zmenu.
Hľadali ho na pracoviskách, ktoré

mal navštíviť a v jednej z chodieb
ho našli asi o pol siedmej. Žiaľ, už
nejavil známky života. Následne
ho banskí záchranári vyniesli na
povrch a bol privolaný lekár,  po−
lícia i vyšetrovatelia banského ú−
radu, ktorí vyšetrujú príčinu ne−
šťastia." 

Čo sa teda stalo, sa dozvieme až
po skončení vyšetrovania. Bezpro−
stredne po tragédii sa usudzovalo,
že príčinou úmrtia bola otrava oxi−
dom uhličitým a policajný vyšetrova−
teľ začal trestné stíhanie prečinu ú−
mrtia.  Ing. A. Šterbinský : "Prípust−
ná hranica  CO2 je 1 % a do 1,5 %
sa môže pracovať s písomným
súhlasom vedenia. Ak koncentrá−
cia presiahne túto hranicu, sú
pracovníci odvolávaní do bezpe−
čia.” 

PODCEŇUJEME 
BEZPEČNOSŤ 
PRI PRÁCI? 

“Na tomto úseku sme nikdy
predtým nenamerali zvýšené kon−
centrácie CO2, a aj to mohlo viesť
pracovníka k tomu, že ide do bez−
pečnej časti bane. Čo bolo príči−
nou zvýšenej koncentrácie nevie−
me. Musel to byť stret viacerých
príčin. Na susednej stene bol zá−
val, ktorý sa preberal. Mohla sa
tým zhoršiť vetrateľnosť chodieb.
Bol prudký pokles barometrické−
ho tlaku. Či bol pracovník infor−
movaný o stave na pracovisku − o

zmenách barometrického tlaku, je
skôr otázka pre technika, ktorý ho
mal o tom informovať. Zatiaľ (pon−
delok 3.5.) som s ním nehovoril,
pretože aj on má teraz úmrtie v
rodine a vybavuje pohreb," − vy−
svetľuje Ing. A.Šterbinský.
Pri práci osamote v podzemí si pra−

covníci zvyknú brať so sebou prístroj,
aby si mohli koncentráciu ovzdušia
odmerať sami, a až po jeho skontro−
lovaní by mali vstúpiť na pracovisko. 
Ľ. Gazdíková: "O plyne v bani mi
manžel vravel. Niekedy sa vraj
stane, že sa tam objaví, ale hovo−
ril, že on si dáva pozor, a že v ú−
sekoch, kde sa on pohybuje, tam
nie je. Robil prakticky to isté, tak−
že to už bral ako rutinu a poznal
už tie chodby naspamäť."

OXID UHLIČITÝ 
NEZABÍJAL

Možno práve rutina, možno nein−
formovanosť o vzniknutom stave na
pracovisku boli príčinou, prečo ne−
mal merací prístroj so sebou. Jasno
do toho vnesie až zistenie presných
príčin nešťastia. 
Ing. A. Šterbinský: "Bol to dlhoroč−
ný pracovník a bol nám blízky.
Preto si aj my kladieme otázku,
čo sa vlastne stalo, a  či sa tomu
nedalo predísť.  Príčiny sa vyšet−
rujú, a až jeho výsledky nám uká−
žu, čo zavinil zamestnávateľ, čo
pracovník. Po tomto prípade sme
už ale prijali nejaké opatrenia.
Tým, že sa vyskytli v tom úseku
vyššie koncentrácie, žiadame od
pracovníkov, ktorí chodia čerpať
vodu, aby si brali prístroj so se−
bou. Takisto technici v každej
zmene sú povinní merať stav o−
vzdušia a hlásiť ho na dispečing."

Tieto opatrenia budú určite platiť aj
v tom prípade, že smrť udusením ne−

nastala pre otravu CO2. To je totiž
zatiaľ predbežná správa z pitvy ne−
bohého Petra. Ani v čase našej uzá−
vierky týchto strán Pokroku ešte ne−
boli známe presné príčiny úmrtia.
Podľa predbežnej správy z pitvy
smrť nastala udusením, ale vylúčila
sa prítomnosť CO2. Aby boli príčiny
udusenia objasnené, poslala lekárka
vzorky tkaniva na laboratórne testy a
príčina udusenia bude známa až po
vyhodnotení výsledkov.   

NOVÚ ETAPU ŽIVOTA
UŽ NESTIHOL

Žiaľ, po tomto nešťastí sa nezmeni−
li len nariadenia na Bani Dolina, a.s.,
ale aj plány v rodine Petra Gazdíka,
po ktorom, okrem manželky, ostali aj
dcéra Vladimíra a syn Peter. 
Ľ. Gazdíková: "Neviem sa s tým
zmieriť. Nemôžem tomu uveriť.
Ale realita ma o tom presviedča
stále viac a viac. Mal 3 roky do
dôchodku. Chceli sme začať novú
etapu života. Mali sme v pláne
stavať, ale všetky plány sa nám
zrútili. Neviem, čo bude ďalej."  

−P. GAŠPAROVIČ− 
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Postavili ho členovia folklórneho
súboru Krtíšan, ktorým pomáhali ka−
maráti z banskobystrického súboru
Urpín. Znovu objavená tradícia sta−
vania mája sa v okresnom meste u−
chytila a pripravili ju spoločne  Mes−
to V. Krtíš a strana SMER− SD. Po
slávnostnom prípitku primátora Ing.
Dalibora Surkoša, predsedu OR
SMER−u Ľubomíra Haška a poslan−
ca VÚC BBSK MUDr. Ondreja Kol−
lára, zneli z pódia rezké melódie ľu−
dovej hudby, ktorá sprevádzala vy−
stúpenie FS Urpín i členov Krtíšana.
Ľudový spev i tanec podčiarkol tradí−
ciu mája, ktorý  bude celý mesiac o−
zdobou veľkokrtíšskeho námestia.
Mladé páry si pod ním môžu dať
slávnostný bozk, aby im láska vydr−
žala a priniesla šťastie a radosť zo ži−
vota.                                −P.G.−

TVRDÁ PRÁCA POD ZEMOU SI VYŽIADALA ĎALŠIU OBEŤ
Po približne ôsmich mesiacoch na stožiari pred bu−

dovou Bane Dolina, a.s., znovu veje čierna zástava.
Široká banícka rodina tak vzdáva hold ďalšiemu svoj−
mu členovi, ktorý v sobotu 1.5. 2010, vo sviatok prá−
ce, nevyfáral z rannej zmeny. Iba ťažko a s dojatím
hovorili krátko po nešťastí, v pondelok 3.5., tvrdí chla−
pi odchovaní baníckym remeslom, o možných príči−
nách nešťastia a o svojom kamarátovi 52−ročnom Pet−
rovi Gazdíkovi, ktorý už viac nesfára s nimi do pod−
zemia bane, v ktorej pracoval takmer celý život.

VEĽKOKRTÍŠANKY MAJÚ SVOJ MÁJ 
Dievčatá z V. Krtíša môžu aj v tomto roku byť spokojné a šťastné. Chlapci o ne majú stále záujem, 

čo slávnostne potvrdili postavením mája v piatok 30.4. na Námestí A. H. Škultétyho.

P.Gazdík († 52)

“Je mi ľúto, čo sa stalo”, 
hovorí F.Fekete, ktorý nebohého
Petra poznal viac ako 30 rokov.

Statní chlapci z folklórnych súbo−
rov mali čo robiť, aby máj hodný
veľkokrtíšskych dievčat umiestnili
na svoje miesto.
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"Stredná odborná škola na Nábre−
ží mládeže v Nitre v dňoch 21.−23. ap−
ríla 2010 už po sedemnástykrát u−
sporiadala Medzinárodnú súťaž prak−
tických zručností a odborných vedo−
mostí v učebnom odbore murár. Ve−
deli sme o tejto súťaži, už niekoľko−
krát sme sa na nej zúčastnili. V tom−
to roku sme vybrali jedno dvojčlenné
družstvo z radov murárov:
tretiaka Martina Karácsonyi−
ho a druháka Norberta Ka−
tyiho. Martin sa zúčastnil sú−
ťaže aj v minulom školskom
roku, takže  už mal skúse−
nosti, mladší Noro išiel na
súťaž po prvý raz. Skúška
zručností a vedomostí súťa−
žiacich sa skladala z praktic−
kej a teoretickej časti. Teore−
tická časť pozostávala z tes−
tu a zadania,  praktická časť
bola rozdelená do dvoch
dní. Prvý deň bolo úlohou
vymurovať väzbu pravouhlé−
ho rohu z tehál POROT−
HERM Profi 38 s pripojením
priečky z priečkoviek PO−
ROTHERM Profi 11,5 podľa
výkresovej dokumentácie,
na druhý deň bolo úlohou
toto murivo omietnuť. Chlap−
ci dobre poznajú klasickú
technológiu murovania a o−
mietania, pretože sa s týmito
prácami stretávajú na odbor−
nom výcviku. Dôležité bolo,
aby sa oboznámili aj s tehlovým sys−
témom POROTHERM Profi, s novou
technológiou murovania tehál na tzv.
maltu pre tenké škáry. Vďaka firme
Wienerberger Slovenské tehelne
spol. s.r.o., jedného zo sponzorov
tejto súťaže, si mohli chlapci precvi−
čovať túto technológiu priamo u nás
v škole. Materiál a technické pro−
striedky vrátane prezentácie posky−
tol sponzor súťaže každej škole za−
darmo. Intenzívne sa chlapci pripra−
vovali na praktickú časť len asi týž−
deň, pretože skôr sme materiál ne−
mali k dispozícii. O to väčšiu radosť
sme preto mali z umiestnenia, ktoré
naši súťažiaci v Nitre dosiahli. Súťa−
žili jednotlivci a dvojčlenné družstvá,
pričom počet bodov jednotlivcov ur−
čil poradie družstiev. Jednotlivé vý−

kony mladých murárov hodnotila
trojčlenná odborná porota. V kategó−
rii jednotlivcov sa Martin Karácsonyi
umiestnil  na peknom druhom mies−
te z celkového počtu päťdesiatich sú−
ťažiacich, a za víťazom zaostal iba o
dva body.  Aj druhý z dvojice Norbert
Katyi si počínal veľmi dobre, čo sa
nakoniec prejavilo v jeho celkovom
hodnotení. V kategórii družstiev naša
dvojica obsadila taktiež druhé mies−
to. 
Aj napriek tomu, že takéto súťaže sú
pre školu finančne náročné, snažíme
sa podporovať všetkých žiakov, ktorí
majú záujem o zvolenú profesiu a
vzorne nás reprezentujú aj za hrani−
cami nášho okresu. Veď úspech, kto−
rý sme dosiahli, je signálom, že aj v
našom regióne vyrastajú dobrí od−

borníci, ktorých sa oplatí finančne
podporiť."

Na 17. ročníku Medzinárodnej súťaže
praktických zručností a odborných vedo−
mostí v učebnom odbore murár 2010 sa
zúčastnili žiaci 1.−3. ročníka učebného
odboru murár a žiaci 1.−3.ročníka študij−
ného odboru operátor stavebnej výroby.
Podľa predsedu hodnotiacej komisie
Antona Beszédeša mala súťaž rekordnú
účasť − až 50 chlapcov z 25 škôl. Dve
družstvá boli maďarské, jedno české a
jedno zmiešané, česko−slovenské. K vy−
darenému priebehu súťaže v nemalej
miere prispeli sponzori súťaže a to hlave
firma Wienerberger − Slovenské tehelne
spol. s.r.o., ktorá súťaž zabezpečila mu−
rovacím materiálom a technickými pro−
striedkami, firma Baumit spojovacím
materiálom a omietkovou zmesou. 
Súťaž sa tešila pozornosti médií ale aj
politikov −  na slávnostnom vyhlasovaní
výsledkov súťaže sa zúčastnil aj premi−
ér Robert Fico, ktorý osobne zablahože−
lal víťazom v kategórii jednotlivcov i
družstiev. Vo svojom príhovore vyzdvi−

hol dôležitosť stavbárskych profesií a
ako na minulom ročníku súťaže tak aj
dnes žiakom stredných škôl pripomenul,
že celebritami by mali byť ľudia práce.
Zároveň ich uistil, že v odbore, ktorý štu−
dujú, ich čaká dobrá budúcnosť. "Slo−
vensko potrebuje murárov, stavbá−
rov viac ako inokedy, pretože je tu
veľký rozmach výstavby diaľnic, cez
Štátny fond rozvoja bývania sa po−
stavilo obrovské množstvo nájom−
ných bytov a bude sa ďalej stavať.
Preto chcem, aby mladí ľudia, ktorí
sa rozhodli ísť touto profesionálnou
cestou, pochopili, že ich práca má
obrovský spoločenský význam a že
mnohí z nich budú onedlho stáť na
významných stavbách na území Slo−
venskej republiky." 

Zo svojich úspechov sa Martin zo Ši−
rakova a Norbert z Veľkého Krtíša tešili
rovnako, no trémy mal o niečo viac no−
váčik na súťaži − druhák Norbert. Tak
ako si chlapci dobre rozumeli pri prípra−
ve na súťaž i počas nej, rozumeli si aj
počas nášho rozhovoru a navzájom sa
dopĺňali. Zaujímalo nás, či sa im na ško−
le páči a prečo vybrali práve ich a ako
sa pripravovali: 
Martin: "Na škole sa nám páči a vy−
brali nás asi aj kvôli prospechu, lebo
sa učíme celkom dobre." 
Norbert: "Presne tak. Pár dní pred sú−
ťažou sme skúšali z dodaného mate−
riálu murovať a omietať."
Martin: "Súťažili sme najprv v písom−
ných testoch a potom sme išli stavať
múr − väzbu pravouhlého rohu s pri−
pojením priečky. Celá "stavba" mala
rozmery 1x1,75 m, murovali sme
podľa výkresovej dokumentácie do
výšky štyroch radov tehál. Robili
sme s novými kvalitnými materiálmi,
s ktorými sa veľmi dobre pracuje a
majú aj veľmi dobré tepelno − izolač−
né vlastnosti. Stavba z nich rastie
jedna radosť. 
Na súťaži sme mali materiál  už vo−
pred pripravený, my sme sa snažili,
aby sme si robotu urobili čo najlep−
šie. Vo štvrtok sme "vytiahli" múr a v
piatok sme ho omietli."

Odborník  vo svojom remesle 
má lepšiu šancu zamestnať sa 

Na žiakov čaká pestrý program plný zážitkov. Gábor Rudas, ma−
ďarský filmový režisér, počas 20 hodinovej teoretickej prípravy za−
učí žiakov do tajomstiev filmovania. V máji sa zúčastnia žiaci na
dvojdňovom sústredení, kde si zopakujú svoje teoretické poznat−
ky. Cez letné prázdniny si budú môcť žiaci, rozdelení do dvoch
skupín uplatniť svoje vedomosti aj v praxi. Prvá skupina žiakov v
rámci desaťdňového táborenia vyhotoví rôzne plavidlá: plte, člny,
kanoe. Samozrejme, za  pomoci a pod dohľadom zručných majstrov. 

Svoju prácu zdokumentujú aj filmom. Dúfajme, že sa im podarí vy−
hotoviť také plavidlá, ktoré sa neponoria. Druhá skupina bude ves−
lovať po  Dunaji na trase Viedeň − Vác. Počas tejto plavebnej túry
budú merať kvalitu vody pod vedením Zoltána Fűzfa a takisto o
tom nakrútia film. Okrem vinických žiakov sa na programe zú−
častnia aj žiaci zo Šiah a z dvoch maďarských miest: Vác a Fót.

Veslujeme v jednej lodi
Základná škola Bálinta Balassiho s vyučovacím jazykom maďarským vo Vinici v rámci programu cezhraničnej spolupráce 

Maďarská republika − Slovenská republika 2007 − 2013   " Budujeme partnerstvá" , vyhrala konkurz spolu s dvoma maďarskými
organizáciami z mesta Vác (Kardos Szent Jakab Egyesület a  Waldorf Természetvédő Egyesület).

V minulom čísle sme vás informovali o tom, že v Spojenej škole v Modrom  Kameni sa chlapci murári u−
čia dobre svoje remeslo. Úspechy sú o to krajšie, že dvaja z nich získali trofeje pre svoju školu v podo−
be dvoch druhých miest. Ako sa žiaci pripravovali na súťaž a ako prebiehala, nás informovala Ing. Alena
Šoltésová, ktorá vyučuje odborné predmety a zároveň je zástupkyňou riaditeľky pre odborný výcvik.

Učni zo Spojenej školy 
v Modrom Kameni sa nestratili
ani v medzinárodnej konkurencii. 

Na domovskej škole sa všetci tešili z úspe−
chov svojich žiakov, na ktorých mali priamy
podiel pri vzdelávaní aj Bc. Gabriel Vízi  (vľavo
za chlapcami)  a Ing. Dušan Balga (vpravo za
chlapcami. Vpredu sú učni s trofejami (zľava)
Martin Karacsonyi a Norbert Katyi. 

Chlapcov na súťaž pripravovali  vyučujúci: Ing. Alena Šoltésová, učiteľka odborných
predmetov, hlavný majster Ing. Dušan Balga, ako aj majstri odborného výcviku Fran−
tišek Kováč a Bc. Gabriel Vízi, ktorí s nimi boli aj na súťaži v Nitre. Pod ich vedením
chlapci spolu s ostatnými spolužiakmi získavajú cenné vedomosti a praktické zruč−
nosti, veď nakoniec kus ich práce na škole zostane aj pre ostatných − práve títo dva−
ja pracovali na opravách školských šatní. Všetkým svojim spolužiakom vrelo odpo−
rúčajú, aby sa na takýchto súťažiach zúčastňovali. Obidvaja majú plány do budúc−
na, že zostanú pri svojom povolaní a po škole by sa chceli čím skôr zamestnať, v
čom im úprimne držíme palce. Ak si budú tak dobre počínať v živote ako na súťaži
a svoju prácu si budú odvádzať pedantne a s vedomím, že robia dobré meno mu−
rárskemu remeslu, o zákazky či záujem zamestnávateľov rozhodne nebudú mať nú−
dzu. Veríme, že praktické zručnosti a odborné vedomosti, ktoré súťažiaci preukázali
na súťaži plne využijú v praxi.  Odborníkov v tomto remesle je na trhu práce nedo−
statok a aj takouto formou sme chceli priblížiť túto profesiu mladým ľuďom, ktorí sa
v súčasnosti rozhodujú nad výberom svojho povolania.      − JANA KAMENSKÁ − 
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VYNÁŠANIE MORENY   
Jeden pekný marcový deň bol pre
deti z Materskej školy v Pôtri vý−
nimočný vychádzkou, počas ktorej
vynášali MORENU, ktorá symboli−
zuje zimu, choroby a smrť. MORE−
NU sme zhotovili zo slamy a oblie−
kli sme ju do ženského kroja. Deti
sa pred škôlkou zoradili a na čele
sprievodu sa pyšne niesla MORE−
NA, ktorú doprevádzal spev a vin−
še celou dedinou až k potoku. S
MORENOU sa deti rozlúčili na bre−
hu potoka hrou: "MORENA, MO−
RENA, KDE SI PREBÝVALA?  Po−

tom sme ju vyzliekli, zapálili a ho−
dili do potoka. Keď horiaca Morena
odplávala na brehu potoka sme sa
s deťmi zahrali jarné hry a zaspie−
vali piesne. Do škôlky sme sa vra−
cali s vencom upleteným z jarných
kvetov. Týmto jarným obradom si s
deťmi pripomíname každoročne je−
den z ľudových zvykov, ktorý sa
zachoval do dnešných čias.

NÁVŠTEVA 
OBECNEJ KNIŽNICE   

Marec je síce nenávratne za nami,
spomienky naň však ostali v hla−
vičkách pôtorských škôlkarov zapí−

sané ako v peknej
knihe, s ktorou sa
práve tento mesiac
spája. Z kníh si číta−
me, dozvedáme a
učíme veľa zaují−
mavých informácií.
Pekným zážitkom
pre deti z MŠ Pôtor
bola návšteva o−
becnej knižnice.
Knihovníčka  Edita
Chrienová deťom
poukazovala nové
knihy, encyklopé−
die, ktoré deti zau−
jali. Na oplátku jej
deti porozprávali
ako sa správne kni−
hy pozerajú, prečo
sa do nich nepíše,
nekreslí, prečo sa
nestrihajú, či nebo−
daj netrhajú. Drob−
ce jej dokonca ve−
deli porozprávať, ako kniha vzniká.
Na záver návštevy sme si vypoži−
čali knihu o zvieratkách, z ktorej si
čítame pred spaním. S rozprávkou
sa deti stretávajú počas celého ro−
ka, ale v marci sa ňou zaoberáme
intenzívnejšie. Nechýbajú ani roz−
hovory o obľúbených knihách, kto−
ré si deti do škôlky doniesli. Krátke
rozprávky sa s deťmi učíme naspa−
mäť, pričom u nich rozvíjame pred−

čitateľskú gramotnosť. V dnešných
časoch sa rozprávky dostávajú k
deťom väčšinou prostredníctvom
televízie. Nemali by sme pripustiť,
aby televízia nahradila deťom kni−
hu, kniha predsa patrí do detského
sveta a je aj na nás učiteľkách, aby
sme prispeli k vytvoreniu dobrého
vzťahu ku knihe.         

KOLEKTÍV UČITEĽIEK 
MŠ PÔTOR  

Konal sa tam totiž Deň otvorených
dverí. Všetkých návštevníkov po−
čas dňa vítala riaditeľka školy Mgr.
Marta Beňová, prekrásne vyzdo−
bená budova a zvedaví žiaci."Sme
radi, že ľudí, ktorí si vážia našu
prácu je veľa, pretože cez otvo−
rené dvere našej školy prešiel
počas dňa úctyhodný počet ná−
vštevníkov. Medzi zúčastnenými
boli riaditelia škôl z mesta Veľký
Krtíš i blízkeho okolia, podnika−
telia, zamestnanci školského ú−
radu mesta Veľký Krtíš, ako i
bývalí zamestnanci školy. Pri
tejto príležitosti bola inštalovaná
výstava žiackych prác a všetci,
ktorí sa prišli do našej školy po−
zrieť, mohli sa ísť  pozrieť aj do
tried na vyučovací proces. Sa−
mozrejme, za pekný priebeh ak−
cie patrí veľká vďaka v mene na−
šich žiakov hlavne našim spon−
zorom." − hovorí riaditeľka Mgr. M.
Beňová a dopĺňa: "Bol to nároč−
ný, no zároveň nádherný deň pl−
ný očakávaní, splnených prianí,

srdečných slov a prejavov vďa−
ky a úcty k práci učiteľov, ktorí
pracujú s týmito deťmi a dávajú
im toľko vedomostí a lásky, aby
to všetko zúročili vo svojom
ďalšom živote." V súčasnosti ško−
lu navštevuje 86 žiakov, o ktoré sa
stará nasledovný pedagogický per−
sonál a pracovníci školy: Mgr. Mar−
ta Beňová − riaditeľka školy, Mgr.
Danka Holíková, Mgr. Žaneta Str−
má, Mgr. Dušana Blahútová, Mgr.
Oľga Gyorgyová, Irena Slivková,
Mgr. Andrea Cífferyová, Mgr. Erika
Lendvayová, Mgr. Lucia Havlíčko−
vá, Mgr. Martina Pavlendová, Oľga
Farkašová, Ing. Iveta Ďurišková,
Mgr. Marta Šuleková. Vychováva−
teľky v družine: Erika Nyiforová,
Renáta Krištofová, Mgr. Andrea
Krišťanová, Bc. Janka Šoučíková a
personál: Elena Mitterová, Marta
Berkyová, Barbora Kubincová, Ja−
roslav Bútor, vedúca ekonomické−
ho úseku: Katarína Gomolová.  

−Mgr. DANKA HOLÍKOVÁ− 
−FOTO: ERIKA ŠOMODÍKOVÁ−

Deň otvorených dverí na Špeciálnej ZŠ vo
V. Krtíši bol spojený s pestrou činnosťou,
ktorá bola pripravená pre návštevníkov.

Škôlkari v Pôtri v
marci najprv pri−
vítali jar vynese−
ním Moreny (foto
dole) a potom sa
učili, prečo si tre−
ba vážiť knihy

Pestré jarné akcie pôtorských škôlkarov

Špeciálna základná škola
otvorila brány pre všetkých  
Predposledný aprílový štvrtok bol pre zamestnancov a žiakov Špe−
ciálnej základnej školy Za parkom vo Veľkom Krtíši veľkým dňom,
pretože sa brány školy otvorili pre všetkých, ktorým nie je ľaho−
stajná ťažká práca s mentálne a zdravotne postihnutými deťmi.
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Hontianska čipka v Primaciálnom paláci

Jej mravenčia a činorodá práca
neostala len pri zbieraní, prekresľova−
ní a  pletení paličkovanej čipky pre
seba, takzvane  do šuplika, ale po−
kračovala výučbou  v praktických kur−
zoch pre čipkárky z nášho regiónu i
mimo neho, prezentáciami na rôz−
nych súťažiach a festivaloch a vyvr−
cholila vydaním publikácie pod náz−
vom Paličkované čipky z Hontu. Táto
vzácna knižôčka bola pokrstená v
bratislavskom Primaciálnom paláci
23. apríla t.r. v rámci vernisáže výsta−
vy Pramienok krásy, ktorú pripravil
Klub Priadky pri ÚĽUV v Bratislave z
čipkárskej tvorby svojich členiek a
tradičnej hontianskej čipky I. Žlnko−
vej. 
Vystavené exponáty boli pastvou pre

oči všetkých jej návštevníkov. Obrús−
ky, odevné súčasti a predmety den−
nej potreby dotvorené paličkovanou
čipkou, väčšie i menšie obrazy a i.
Obdivuhodná bola aj kolekcia prác
čipkárok z domáceho klubu Priadky
na tému Bratislavské brány, ktorých
zhotovenie si vyžadovalo nielen zruč−
nosti v pletení čipky, ale aj predstavi−
vosť a tvorivý prístup. Kolekcia tradič−
nej hontianskej čipky Ivety Žlnkovej
zaujala svojou rozmanitosťou vzorov
a iba podčiarkla opodstatnené miesto
čipky a jej význam v tradičnej ľudovej
kultúre.
Otvorenie výstavy sa nieslo v príjem−
nej atmosfére za bohatej účasti od−
bornej i laickej verejnosti.  Úvodné
slová  vedúcej klubu PaedDr. Rozálii

Ďurčatovej boli jej spomienkami na
prvé stretnutie s hontianskou čipkou
v praktických kurzoch v Sucháni a
Lackove, ktoré očarili a ovplyvnili čin−
nosť nejednej čipkárky na Slovensku.
PhDr. Juraj Zajonc, CSc., z pohľadu
etnológa ocenil krásu hontianskej čip−
ky a autorkino dlhoročné úsilie o jej
spracovanie do knižnej podoby. Slo−
vo mala aj samotná autorka publiká−
cie, ktorá poďakovala hore uvede−
ným za ich podporu a neoceniteľné
rady. Nezabudla ani na PhDr. Máriu
Habardovú, Jarmilu Rybánsku, svoj−
ho brata Igora a Hontiansko−ipeľské
osvetové stredisko vo Veľkom Krtíši,
ktorí jej boli veľkou pomocou a mo−
rálnou oporou. Dobrú atmosféru u−
mocnilo a prítomných potešilo aj vy−

stúpenie detskej folklórnej skupiny a
poézia suchánskej čipkárky M. Mihaľ−
kinovej. Samotný akt krstu bol origi−
nálny, pretože nekrstilo sa šampan−
ským či vínom, ale sypanými pestro−
farebnými nitôčkami.  

Podľa autorky: "Cieľom tejto pub−
likácie je načrieť do bohatej stud−
nice hontianskych čipiek, ukázať
ich krásu a umožniť záujemcom o−
živiť tieto nevšedné diela pomo−
cou paličiek i dnes." Okrem iného
vyjadrila nádej, že ňou zozbierané
vzory čipiek budú uchované pre na−
sledujúce generácie, oslovia záujem−
cov o paličkovanú čipku a budú pre
nich podnetnou inšpiráciou.   
−Mgr. IVANA LEŠKOVÁ, Hontiansko−
ipeľské osvetové stredisko, V.Krtíš−

Meno Mgr. Ivety Žlnkovej z Veľkého Krtíša v súvislosti s paličkova−
nou čipkou možno skloňovať v rôznych pádoch a bez nadsadenia
možno povedať, že za uplynulých pätnásť rokov sa zaradila medzi
známe šíriteľky hontianskej čipky. 

Otvorenie výstavy a krst publikácie. Zľava: PhDr. J.Zajonc,CSC.,
PaedDr. R. Ďurčatová, Mgr. I. Žlnková a PhDr. M. Habardová.

Mgr. I. Žlnková pri 
podpisovaní 

svojej publikácie

Detičky zo ZŠ v Bušinciach maľo−
vali plagáty, vyrábali  rôzne make−
ty stromov, zemegúľ, skladali lepo−
relá. V triedach sa v tento deň čas−
tejšie skloňovali slovíčka − Zem,
planéta, zemeguľa a pod. Deti  ve−
ru často krát prekvapili aj pani uči−
teľky svojimi vedomosťami, čo už o
našej Zemi vedia. Zaujímavosti a

nové poznatky zasa doplnili pani
učiteľky z rôznych encyklopédií a
internetových príspevkov.
Na záver si deti z celej školy spo−

ločne pripravili výstavku všetkých
prác, ktoré počas dňa vytvorili.
Vyzdobili si tak chodby školy vese−
lými obrázkami a maľbami.
A aby deň bol ešte krajším, vybra−

li sme sa  na posledných vyučova−
cích hodinách priamo do lona prí−
rody. Pozorovali ju, ako sa mení
na jar, hoci slniečko je ešte dosť
skúpe na svoje teplé lúče. Ale prí−
jemný pobyt na čerstvom  vzduch,
veselé šantenie a hry, určite zane−
chali milú spomienky na tento deň
a všetci si budeme pamatať, že prí−
roda, ktorá nás obklopuje ostane
krásnou len a len vtedy, ak si ju
budeme chrániť a zveľaďovať. 

−Mgr. ERIKA SVITKOVÁ
ZŠ Bušince −

SVIATOK MATIČKY ZEME OSLÁVILI AJ BUŠINSKÍ ŽIACI
Väčšina z nás radi oslavujeme svoj sviatok, či sú to meniny, alebo narodeniny. Dňa
22. 4. mala svoj sviatok aj naša Matička Zem. Hoci sme jej neupiekli poschodovú
tortu, upiekli sme na jej oslavu množstvo zaujímavých aktivít, ktoré sme realizovali
počas celého dňa.

Deň Zeme sa
patrí osláviť 
v prírode
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Festival nesie názov po zaklada−
teľovi  divadelného súboru v Revú−
cej Ivanovi Branislavovi Zochovi,
ktorý bol profesorom na prvom slo−
venskom gymnáziu. 
Na tohtoročnej krajskej prehliadke
sa festivalu zúčastnilo 13 súborov.
Medzi nimi aj tri súbory z nášho o−
kresu, ktoré si účasť zabezpečili
postupom z okresnej prehliadky
Divadelné révy, ktoré boli v D.
Strehovej.  Občianske združenie
Odtiaľ−potiaľ z M. Kameňa s pred−
stavením W. Shakespeara Kupec
benátsky  v úprave Mgr. art. Cyrila
Páriša, OZ Divadlo Bez Groša z V.
Krtíša  s hrou Pri zázračnej stud−
ničke, do ktorej Mgr. Eva Šóošová
spracovala 3 poviedky Kalmána
Mikszáta. V mládežníckej kategórii
sa predstavilo divadelné zoskupe−
nie Bodliak pri ZUŠ V. Krtíš s mu−
zikálom Neberte nám...., ktorý pre
deti pripravila Mgr. art. Silvia Svá−
kusová. Pre našich divadelníkov to
bol po rokoch vôbec prvý kontakt s
divadelnými súbormi z nášho kra−

ja. Až v tomto roku sa vďaka OZ
Odtiaľ−Potiaľ a C. Párišovi podarilo
zorganizovať okresnú prehliadku s
možnosťou postupu na kraj. Diva−
delníci mali možnosť vidieť, ktorým
smerom sa uberá ochotnícke di−
vadlo a čo nám ešte chýba. 
Aj keď sa naše kolektívy nepresa−
dili na prvé priečky v konečnom
hodnotení, od odbornej poroty
(Mgr.Art Ján Fakla − predseda,
Mgr. Alžbeta Verešpejová a  Mgr.
Roman Sorger), si vyslúžili aj slová

chvály. Najmä mladí Veľkokrtíšania
zaujali a porota ocenila ich nápadi−
tosť, radosť z hry  i spracovanie
tohto známeho muzikálu, ktoré bo−
lo, podľa niektorých členov poroty,
zaujímavejšie ako samotná predlo−
ha. Padli však aj kritické slová, za
ktoré sú divadelníci vďační. Práve
kritické pripomienky a odborné ra−
dy poroty pomôžu v ich ďalšom
raste a skvalitnia ich prácu, aby di−
váci mali čo najlepší zážitok a ra−
dosť z ich predstavení. 

Na prvých priečkach 36. ročníka
Zochovej Revúcej sa umiestnili
skúsené divadelné kolektívy z Ti−
sovca, R. Soboty či B. Bystrice,
ktoré postúpili na celoslovenské di−
vadelné prehliadky. 
Výsledky: 

1. DS DAXNER z Tisovca − La−
dislav Grosman, Jaroslav Lacko
− " Obchod na korze"
− s odporúčaním pre Programo−
vú radu Tlmačské činohranie
2010

2. Divadlo PICTUS z R. Soboty −
Rudolf Skukálek − " Piliny "
− s odporúčaním pre Programo−
vú radu Tlmačské činohranie
2010
2. STUDIO POETICA pri DS
DAXNER z Tisovca  −Sten Kaalo
− " Muž je muž "
− s odporúčaním pre Programo−
vú radu Tlmačské činohranie
2010
3. DS T. VANSOVEJ z R. Píly −
Martin Kukučín, Jaroslav Lacko
− "Neprebudení"
DIVADLO MLADÝCH 
2. DIVADLO ZUŠ J. CIKKERA z
B. Bystrice−Boris Kováč − " Ofé−
lia je off line "
− s odporúčaním pre Programo−
vú radu celoštátnej postupovej
súťaže a prehliadky divadla mla−
dých EXIT 2010
3. DIVADLO MLADÝCH z LU−
ČENCA MgrArt. Katarína Mišíko−
vá − " Kto sme? A sme vôbec? "

−P. GAŠPAROVIČ−

Na starosti má údržbu 2 556 km
ciest II. a III. triedy a 1 107 most−
ných objektov, ktoré sú vo vlast−
níctve Banskobystrického samo−
správneho kraja (BBSK). Zimná ú−
držba sa v sezóne 2009/2010 ofi−
ciálne začala 4. 11. 2009, ale prvé

pluhy a posýpače vyšli na cesty už
v októbri, kedy napadol prvý sneh.
Počas 6 mesiacov trvajúcej zimnej
služby najazdili vozidlá  463 013
kilometrov. Minuli pri tom  48 696
ton posypového materiálu. Počas
zimnej služby sa stalo 169 doprav−

ných nehôd, ale iba 1 je riešená
kvôli  nevyhovujúceho stavu povr−
chu vozovky. Za zimnú údržbu
ciest II. a III. triedy v sezóne
2009/2010 zaplatil BBSK 5 018
352,− Eur, z toho 3 447 214,− Eur
v I. štvrťroku 2010. Z toho údržba
ciest v našom okrese vyšla na 496
162,− Eur. Koncom roka 2009 to
bolo 175 628,− Eur a údržba ciest
v prvých mesiacoch tohto roka stá−
la  320 534,− Eur. 

Zima bola o niečo miernejšia ako
v minulých rokoch a BBRSC sa
podarilo celkovo ušetriť približne
300 000,− Eur. Tie sa využijú na o−
pravu výtlkov na cestách II. a III.
triedy. Od 1. 4.  začala fungovať
letná pohotovosť pre prípady do−
pravných nehôd, prekážok v zjazd−
nosti alebo mimoriadnych udalostí
na cestách I., II. a III. triedy v
BBSK. 

− Z informácií hovorcu BBSK 
PETRA HAJNALU−

Zisťovanie je súčasťou medziná−
rodného projektu a realizuje sa v
krajinách Európskej únie podľa
jednotného dotazníka. Výsledky
zisťovania budú slúžiť na posúde−
nie vývoja v oblasti informačných
a komunikačných technológií v do−
mácnostiach za sledovaný rok.
Podobné zisťovanie sa uskutočnilo
aj v rokoch 2005 až 2009. V Ban−

skobystrickom kraji je do uvedené−
ho zisťovania zaradených 547 do−
mácností v 17 obciach. Zisťovanie
je zamerané na domácnosti a jed−
notlivcov.

V máji vybrané domácnosti v da−
ných obciach navštívi pracovník
poverený funkciou opytovateľa,
ktorý je povinný sa v domácnos−
tiach preukázať osobitným povere−

ním. Všetky informácie a názory,
ktoré v rámci tohto zisťovania do−
mácnosti poskytnú, budú anonym−
né a použité výlučne na štatistické
účely. Ochranu dôverných údajov
upravuje zákon č. 540/2001 Z. z. o
štátnej štatistike v znení neskor−
ších pred−pisov. Za ochranu dô−
verných údajov zodpovedá Štatis−
tický úrad Slovenskej republiky.

Ing. ZLATA JAKUBOVIE, CSc.
riaditeľka   Štatistického úradu SR

pracoviska v Banskej Bystrici

ÚSPEŠNÝ PRVÝ KROK
Ochotnícki divadelníci z Banskobystrického samo−

správneho kraja sa na krajskej prehliadke dospelých
i mládežníckych súborov stretli v Revúcej. Organi−
zátori z Gemersko − malohontského osvetového
strediska v Rimavskej Sobote a Mestského kultúr−
neho strediska v Revúcej pripravili 22. − 24.apríla
2010 v Dome kultúry v Revúcej pod záštitou primá−
torky mesta MVDr. Evy Cireňovej už XXXVI. ročník
divadelnej prehliadky Zochova Revúca.

Mladí Veľkokrtíšania zaujali aj nápaditosťou kostýmov a scény. 

Porota nešetrila odbornými radami a kritickými pripomienkami, ale
našla aj pozitívne črty na vystúpení divadelníkov z V. Krtíša. 

Z UŠETRENÝCH PEŇAZÍ SA OPRAVIA VÝTLKY
Aby sme aj počas zimných mesiacov mohli jazdiť po cestách nášho kraja čo možno najbezpečnejšie a

všade sa dostali, o to sa stará aj Banskobystrická regionálna správa ciest (BBRSC), ktorá má svoje zá−
vody v 6 mestách Banská Bystrica, Lučenec, Rimavská  Sobota, Veľký Krtíš, Zvolen a Žiar nad Hronom.

Zisťovanie o informačných a komunikačných technológiách (IKT) v domácnostiach
Štatistický úrad SR uskutoční v mesiaci máj 2010 zisťovanie o in−
formačných a komunikačných technológiách v 4500 náhodne vy−
braných domácnostiach na území Slovenskej republiky. 


